
Uchwała Nr VII/51/19

Rady Miejskiej w Brusach 

z dnia 17 maja 2019 roku

w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Brus

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym 
(t.j. Dz. U. z 2019r. poz. 506) w związku z art.229 pkt 3 i art. 238 § 1 ustawy z dnia 14 
czerwca 1960r. Kodeks postępowania administracyjnego (t.j. Dz.U. z 2018 r. poz. 2096)

Rada Miejska w Brusach uchwala, co następuje:

§1

Skargę Pana Z. W. z dnia 10 kwietnia 2019r. (data wpływu do Rady Miejskiej 19 kwietnia 
2019r.) na działalność Burmistrza Brus uznaje się za bezzasadną.

§2

Uzasadnienie sposobu rozpatrzenia skargi zawiera złącznik do uchwały.

§3

Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Rady Miejskiej zobowiązując go do 
poinformowania składającego skargę o sposobie jej rozpatrzenia.

§4

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega publikacji w Biuletynie Informacji 
Publicznej oraz na stronie internetowej gminy.

Przewodnicząęy Rady

Zbigniew cki



Uzasadnienie:

W dniu 19 kwietnia 2019r. za pośrednictwem Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Gdańsku do Rady Miejskiej w Brusach wpłynęła skarga od pana Z. W. na działalność 

Burmistrza Brus. Skarga dotyczy postępowania podatkowego w związku z przebiegiem linii 

energetycznej przez działki należące do pana Z. W.

Jak wynika z treści art. 229 pkt 3 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. kodeks 

postępowania administracyjnego organem właściwym do rozpatrzenia skargi na działalność 

burmistrza jest rada gminy. Mając na względzie powyższe rada przystąpiła do rozpatrzenia 

przedmiotowej skargi. Zgodnie z § 55 ust 2. Statutu Gminy Brusy, Przewodniczący Rady 

niezwłocznie przekazał skargę do prac Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w celu wydania 

opinii oraz przygotowania projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi.

Komisja podczas pierwszego posiedzenia w dniu 24 kwietnia 2019r. wystosowała 

pismo do Burmistrza Brus w sprawie złożenia wyjaśnień do stawianych mu zarzutów. 

Ustalono, iż następne posiedzenie odbędzie się w dniu 7 maja 2019r., na które zapraszają 

wnoszącego skargę pana Z. W.

W dniu 7 maja 2019r. komisja wysłuchała wyjaśnień złożonych w imieniu Burmistrza 

Brus przez Sekretarza Gminy, oraz spotkała się z wnoszącym skargę, aby poznać jego 

oczekiwania w zakresie spraw poruszonych w skardze.

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji w oparciu o analizę dostępnych materiałów oraz 

złożonych wyjaśnień uznała jednogłośnie skargę za bezzasadną. Swoją decyzję argumentując 

następującymi faktami:

Pierwszym zarzutem stawnym przez pana Z. W. jest brak informacji w sprawie umówienia się 

na spotkanie z Burmistrzem Brus. W przedstawionej przez skarżącego informacji wynika, 

iż trzykrotnie przybył do Urzędu Miejskiego, aby umówić się na spotkanie w sekretariacie 

Burmistrza Brus. Jednak po przeprowadzonej rozmowie z osobami zajmującymi się obsługą 

sekretariatu, jedynym kontaktem, który pan Z.W. nawiązał w sprawie umówienia się 

z burmistrzem była jedna rozmowa telefoniczna z panią obsługującą sekretariat burmistrza. 

Wówczas wnoszący Skargę został skierowany prze pracownika Wydziału Budżetu 

i Finansów do pani dyrektor tego wydziału, która po zapoznaniu się ze sprawą poradziła 

kontakt z radcą prawnym pełniącym dyżur w Urzędzie Miejskim w Brusach, który to miał 

pomóc skarżącemu przygotować pismo do przedsiębiorstwa energetycznego. Ponadto pani 



dyrektor poinformowała skarżącego o możliwości zmiany klasyfikacji gruntów tak, aby 

zamiast płacić podatek od nieruchomości płacił podatek leśny, którego wysokość byłaby 

znacznie niższa.

W zakresie naliczenia podatku Burmistrz Brus działał zgodnie z przepisami prawa, ponieważ 

podatek został skarżącemu naliczony zgodnie obowiązującą ewidencją gruntów. Komisja 

Skarg Wniosków i Petycji zaznaczyła skarżącemu, że najlepszym dla niego rozwianiem jest 

zmiana klasyfikacji gruntów na grunt leśny, ponieważ wtenczas płaciłby dużo niższy podatek. 

Jednak pan Z.W. stoi na stanowisku, że to zakład energetyczny powinien ponosić wszelkie 

koszty zwiane z użytkowaniem tego gruntu, a Urząd Miejski powinien kontynuować umowę 

zawartą z przedsiębiorstwem energetycznym.

Przewodniczący Rady, który również uczestniczył w posiedzeniu Komisji zaznaczył, 

iż z podobną sytuacją zmagały się Lasy Państwowe po analizach zostało to uregulowane w 

przepisach prawa. Przewodniczący Rady zaproponował panu Z.W. pomoc ze strony Rady 

Miejskiej w Brusach w zakresie wystosowania pisma do biur poselskich z prośbą 

o przeanalizowanie sprawy i rozważenie zmian w przepisach prawnych.

Z uwagi na brak potwierdzenia słuszności zarzutów stawianych w skardze Rada Miejska 

w Brusach uznaje skargę za bezzasadną.

POUCZENIE: zgodnie z art. 239 ustawy Kodeks postępowania administracyjnego - Rada 

Miejska w Brusach informuje, że wskutek uznania skargi za bezzasadną, jeśli skarżący 

ponowi ją bez wskazania nowych okoliczności - wówczas Rada Miejska w Brusach może 

podtrzymać swoje stanowisko nanosząc odpowiednią adnotację w aktach sprawy - bez 

zawiadamiania o tym skarżącego.

Przewodniczący Rady

Zbigniew Łącki


